Εις –ηω
ζήω/ ζῶ, πεινήω/πεινῶ, διψήω/διψῶ,  κνήω, κνῶ (=ξύνω), νήω, νῶ (=γνέθω), ψήω, ψῶ(τρίβω)
σμήω, σμῶ (=σπογγίζω)
χρήομαι, χρῶμαι  + δοτική => χρησιμοποιώ
· Χρήομαι/χρῶμαι
Χρῶμαι +δοτική (αντικ.) +δοτική (κτγ. αντικ. ) => θεωρώ κάτι ως… 
Ἀθηναῖοι χρῶνται Ἀρείῳ Πάγῳ μεγίστῳ δικαστηρίῳ ἐν πόλει =θεωρούν τον Άρειο Πάγο ως το ποιο σπουδαίο δικαστήριο
Χρῶμαι σοι φίλῃ => σε θεωρώ φίλη
Χρῶμαι +δοτική (άψυχο)=> χρησιμοποιώ κάτι…
Ὁπλῖται χρῶνται άκοντίοις και δόρασι=> οι οπλίτες χρησιμοποιούν ακόντια και δόρατα
Χρῶνται δούλῳ μάρτυρι εν δικαστηρίῳ=> χρησιμοποιούν τον δούλο ως μάρτυρα στο δικαστήριο

Χρῶμαι +δοτική (έμψυχο) = συμπεριφέρομαι
Οὕτως ἡ πόλις  ἐχρῆτο Σωκράτει= έτσι η πόλη συμπεριφέρθηκε στον Σωκράτη
Χρῶμαι Κριτίᾳ χείριστα=> συμπεριφέρομαι άσχημα στον Σωκράτη.
Χρῶμαι +δοτική (ἐμψυχο) +δοτική => συμπεριφέρομαι σε κάποιον ως … , ή έχω κάποιον ως, θεωρώ κάποιον ως
Χρῶμαι τῷ  βασιλεῖ πολεμίῳ=> έχω τον βασιλιά εχθρό, συμπεριφέρομαι στον βασιλιά ως εχθρό, τον θεωρώ εχθρό
	ζήω, ζῶ
	

	ἔζων
	

	βιώσομαι
	

	ἐβίων
	

	βεβίωκα
	

	ἐβεβιώκειν
	


 
	χρήομαι, χρῶμαι

	ἐχρώμην

	χρήσομαι

	ἐχρησάμην

	κέχρημαι

	ἐκεχρήμην




-η +ο, -η + ω, -η +ου => ω      -η + οι => ῳ
-η +ε,  -η+= η=> η      -η +ει, -η+ ῃ => ῃ
	ζήεις> ζῇς
	ζήῃς> ζῇς
	ζήοις> ζῷς, ζηοίης> ζῲης
	ζήε> ζῆ
	ζήεν> ζῆν

	ζήει> ζῇ
	ζήῃ > ζῇ
	ζήοι> ζῷ, ζηοίη> ζῲη
	ζηέτω> ζήτω
	ζήων> ζῶν
ζήουσα> ζῶσα
ζήον> ζῶν

	ζήετε> ζῆτε
	ζήητε> ζῆτε
	ζήοιτε> ζῷτε
	ζήετε> ζῆτε
	

	ζήουσι> ζῶσι
	ζήωσι> ζῶσι
	ζήοιεν > ζῷεν
	ζηόντων> ζώντων
	



Παρατατικός
ἔζηον > ἔζων
ἔζηες, ἔζης
ἔζηε, ἔζη
ἐζήομεν, ἐζῶμεν
ἐζήετε, ἐζῆτε
ἔζηον, ἔζων

χρῶμαι (χρήομαι) +δοτική
-η+ο=> ω, -η +ω=> ω , -η +ου=> ω 
-η +ε=> η   -η +η=> η –η +ει => ῃ  -η +ῃ =>  ῃ
Παράδειγμα εγκλιτικής αντικατάστασης: β΄και γ΄ενικό, β΄και γ΄πληθυντικό
	Χρήει, χρῇ
	Χρήῃ, χρῇ
	Χρήοιο, χρῷο
	Χρήου, χρῶ
	

	Χρήεται, χρῆται
	Χρήηται, χρῆται
	Χρήοιτο, χρῷτο
	Χρηέσθω, χρήσθω
	Χρήεσθαι, χρῆσθαι

	Χρήεσθε, χρῆσθε
	Χρήησθε, χρῆσθε
	Χρήοισθε, χρῷσθε
	Χρήεσθε, χρῆσθε
	Χρηόμενος> χρώμενος

	Χρήονται, χρῶνται
	Χρήωνται, χρῶνται
	Χρήοιντο, χρῷντο
	Χρηέσθων, χρήσθων
	



Παρατατικός   
ἐχρηόμην, ἐχρώμην
ἐχρήου, ἐχρῶ
ἐχρήετο, ἐχρῆτο
ἐχρηόμεθα, ἐχρώμεθα
ἐχρήεσθε, ἐχρῆσθε
ἐχρήοντο, ἐχρῶντο

Προσοχή!!!!!!!!!
Να μην μπερδέψουμε το χρῶμαι με το απρόσωπο χρή (=πρέπει) 
(χρῶμαι + δοτική), (χρή + απαρέμφατο)
Χρῇ ἀσπίσι (χρῶμαι).   Χρή πολεμεῖν (χρή +απαρέμφατο).
· Χρή +απαρέμφατο=πρέπει
	Οριστική
	Υποτακτική
	Ευκτική
	Προστακτική
	Απαρέμφατο

	χρή
	Χρῇ
	χρείη
	……………….
	χρῆναι

Μετοχή
χρεών



	Παρατατικός χρή

	ἐχρῆν




Ασκήσεις 
1) Ζήω, ζῶ, χρῶμαι: εγκλιτική αντικατάσταση β΄-γ΄ενικό και β΄-γ΄πληθυντικό.
2) Να κλιθεί η οριστική παρατατικού (ἔζων< ἔζηον, ἐχρηόμην< έχρώμην)
